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Készült: Ököritófülpös Nagyközség Képviselő-testületének 2014. december 18-án tartott
közmeghallgatásán

Az ülés helye: Ököritófülpösi Önkormányzati Hivatal tanácskozóterme 

Jelen vannak : Szabó Béla polgármester
  Gál Sándor
  Jakabné Zajti Tünde  
  Kukucskáné Laboncz Márta
  Szabóné Sebők Gyöngyi
  Szécsi Bálint
  Kiss László

A lakosság részéről 35 fő. 

Tanácskozási joggal megjelent  : Soltész Ferenc Dávid jegyző

Szabó Béla polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 
határozatképes, mivel a 7 fő testületi tagból 7 fő az ülésen megjelent. Az ülést megnyitja.

Megkérdezi a képviselő-testületi tagokat, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokkal 
egyetértenek, vagy van-e más javaslat? 

Ököritófülpös Képviselő-testülete 7 igen szavazattal a meghívóban szereplő napirendi pontot 
elfogadta.

1./ Beszámoló az önkormányzat 2014. évi tevékenységéről

Szabó Béla polgármester: A közmeghallgatás évente egyszer kerül megrendezésre, illetve 
kötelező is egy évben egyszer megtartani. 
Első napirendi pontunk, a beszámoló a 2014-es évről. Az önkormányzat intézményeiről 
szólnék néhány szót. Az elmúlt négy évben az önkormányzat jelentős átalakuláson ment 
keresztül. Az egyik legjelentősebb az volt, hogy az iskola fenntartását a Klebersberg 
Intézményfenntartó Központ átvette, illetve néhány hivatali feladatot átvett tőlünk a Járási 
Hivatal is. 
A település életének irányítását a hivatal látja el. A hivatalunk elnevezése, Ököritófülpösi 
Közös Önkormányzati Hivatal, amely Géberjén, Rápolt és Ököritófülpös Községek 
működtetésében van. Van óvodánk, konyhánk, Egészségügyi Intézményeink, ehhez tartozik a 
háziorvosi, fogorvosi, védőnői szolgálat, valamint van az Ifjúsági Ház. 
Társulási működtetésű intézményeink is vannak, ilyen az orvosi ügyelet Mátészalkán, a 
Gyermekjóléti Szolgálat Györteleki központtal. Az Idősek nappali ellátását, a házi 
segítségnyújtást, valamint szociális étkeztetés, nagyecsedi központtal látjuk el.
Ezekről szólnék néhány szót, kezdeném a legnagyobbal, ez pedig a Közös Hivatal. Ezt a 
hivatalt, mint már említettem, Rápolt, Géberjén és Ököritófülpös Községek működtetik. A 
hivatal köztisztviselői létszáma 10 fő. Költségvetési bevétele nagyjából 37 millió forintot, a 
kiadása pedig 42 millió forintot tesz ki. Itt egy jelentős költséghiány van, ezt ki kell 
gazdálkodnunk. A Közös Hivatal feladatai elsősorban a pénzügyi-adóügyi igazgatás,  
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szociális feladatok ellátása, műszaki ügyintézés, közmunka szervezése, az anyakönyvi 
feladatok ellátása, polgármesteri, képviselő testületi döntések előkészítése, végrehajtása, 
természetesen mindhárom településen. Ezt a feladatot a hivatal jól ellátja, én úgy gondolom. 
Folytatnám tovább az óvodával. Költségvetésének bevételi oldala 45 millió forint, a kiadási 
oldala 53 millió forint. A különbséget itt is ki kell gazdálkodni, ami elég nehéz feladat. 
Az intézmény dolgozói létszáma 13 fő. Ebből 8 óvónő, 4 dajka, 1 pedagógiai asszisztens 
végzi munkáját. Az óvodai gyereklétszám 84 fő. Az idén pályáztunk az óvoda felújítására, és 
a napokban jött a hír, hogy nyertünk 30 millió forintot. 
A település közétkeztetését a konyha látja el. A konyhai költségvetés bevételi oldala 24 millió
forint, a kiadási oldala 27 millió forint. A dolgozói létszám 8 fő. A konyha elég szegényes 
felszereltségű volt. Ezen az elmúlt években próbáltunk javítani. A konyhán folytatott 
felújítások, gépbeszerzések összértéke 1,8 millió forint volt. 
Ezután beszélnék az Egészségügyi Intézményekről. Ide tartozik a háziorvosi, fogorvosi és 
védőnői szolgálat. A fogorvos és a háziorvos vállalkozóként, közvetlenül az 
egészségbiztosítóval kötött szerződés alapján kapja a finanszírozást. A védőnői szolgálat 
fenntartása 7 millió forintba kerül éves szinten, amit az egészségbiztosító lefinanszíroz. Van 
még egy intézményünk, az Ifjúsági Ház és Könyvtár. Itt működik a Kisebbségi Önkormányzat
irodája, a rendőrség irodája, valamint itt szoktunk oktatást is szervezni. A költségvetés 
bevétele 2 millió forint, a kiadása 4,5 millió forint évente. A társulásban működtetett 
intézményeink az orvosi ügyelet, ami Mátészalkán működik, az éves hozzájárulás fizetési 
kötelezettségünk 61 ezer forint. A Gyermekjóléti és Családsegítő Szolgálat györteleki 
központtal működik, a hozzájárulás mértéke az idei évben 810 ezer forint.  

Áttérnék egy nagyon lényeges témakörre, ez pedig a közmunka. Az önkormányzatnak ez adja 
a legtöbb munkát. Az éves kifizetésünk 95,6 millió forint volt. Ebből munkabér 86 millió 
forint munkabér került kifizetésre, és 10 millió forintból vásároltunk eszközt az idei évben. 
2014-ben 263 főt foglalkoztattunk, ebből 80 főt az úgynevezett startmunkaprogram keretében.
A start munkát szeretném kiemelni, mivel ez az úgynevezett értékteremtő munkaprogram. 
Ennek keretein belül több programot kell megszerveznünk. Ezen belül folyik évek óta a 
kertészeti zöldségtermesztés, a belvízelvezetés és idén beindult a térkő gyártás is. A 
startmunka program keretében látjuk el az utak karbantartását, illetve működtetjük a 
halastavunkat. A mezőgazdasági startprogramban 19 fő dolgozik. Összesen  
fóliasátrat építettünk, illetve 600 m uborka került telepítésre. A termelés elsődleges célja, 
hogy a konyhát és a települést friss zöldséggel lássuk el. Ez 3 éves program volt, most fog 
lejárni február 28-án. A második legfontosabb a térkőgyártás, most kezdtük el az idén, 1000

 mennyiséget gyártottunk le, egy részét le is raktuk a településen, ezt szeretnénk folytatni a
következő évben is. A belvízelvezetési programban 19 fő dolgozik, ők az árkok karbantartását
végezték el. Ez 200 m hosszúságban történt meg. A horgásztónál 12 fő dolgozik. A 
horgászengedélyekből befolyó összeget, halasításra használjuk fel. Képzésünk is indult, ebben
10 fő zsaluzóács képzésen vesz részt, 15 fő pedig mezőgazdasági képzésen vesz részt. A 
legtöbb program február 28-án be fog fejeződni. Azt még nem tudjuk, hogy ezek a programok
folytatódnak vagy újak lesznek jövőre. 
Sok beruházást sikerült megvalósítani az idén. Ezeket többnyire önerőből, illetve a közhasznú
munkások hozzáadott munkaértékével. Ilyen a Községháza udvarának letérkövezése, illetve a 
körsátor építése. Felújítottuk az önkormányzat udvarán a garázst, és a konyha raktárépületét 
is. A temetőbe urnafalat is vásároltunk, letérköveztük a fő teret, valamint a temetőnél is 
térköveztünk. Ingatlant is vásároltunk. Tervezett beruházásaink a következők: ingatlanok 
megvásárlása, szeretnénk felújítani az óvodát, a térkövezést is folytatni fogjuk, valamint a 
tűzvész emlékműnek az oldalára elhelyezzük az áldozatok névsorát tartalmazó 
márványlapokat. Szólnék még a sportról és a kultúráról is. A nemzeti ünnepeinkről és egyéb 
ünnepeinkről meg szoktunk emlékezni, amiben az iskola, az óvoda, valamint az Idősek Klubja
is részt vesz. Kulturális rendezvényünk még a Körtefesztivál, bízom benne, hogy az idén is 
sikerül megrendezni, én úgy gondolom, erre is szükség van. 2014-ben bált is rendezett az 
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önkormányzat. Megkeresés érkezett, hogy állítsunk fel egy focicsapatot. Ezzel kapcsolatban 
el szeretném mondani, hogy egy futballcsapat fenntartásához rengeteg pénz kell, nem tudjuk 
működtetni. Terveink között szerepel még egy multifunkcionális épület megvalósítása, 
aminek még keressük a helyét. Ha lesz pályázati lehetőség, akkor meg fogjuk valósítani. 
Ennyit szerettem volna mondani, köszönöm a figyelmet és átadnám a szót a hallgatóságnak. 

Farkas Zsuzsanna: Nekem lenne egy kérdésem, azzal kapcsolatban szeretnék kérdezni, hogy a
Lakatos Béla féle utcában, a Bethlen köz 2. szám alatt, szeretném, ha oda valamilyen 
járólapokat, tömböket le tudnánk rakni, mert nagyon nehéz ott közlekedni. A mentő is 
nehezen tud lemenni. Azt szeretném kijelenteni, nekem ön pénzt nem adott, és azért segíti a 
kisebbségi önkormányzatot, mert ön látja, hogy én odaállok a cigányság mellé, és amit tudok, 
megteszek. Almát, ruhát tudok szerezni a kisebbségnek és ebben polgármester úr is segít 
nekem. Bántotta az önérzetemet, hogy ilyen vádak értek. Köszönöm hogy elmondhattam.

Szabó Béla polgármester: Ha nincs kérdés válaszolnék. Megnézzük, mit tudunk tenni az utca 
érdekében és segítünk. Biztosan találunk megoldást, hogy járhatóbbá tegyük az utat. Azt a 
felvetést nem igazán értem, hogy pénzt adok neked. Természetesen mindenben segítjük 
egymást, amiben tudjuk. A két önkormányzat költségvetése teljesen független egymástól.

2. / Közterület átnevezések megbeszélése (Lenin köz, Táncsics közök átnevezése)
Előadó: Szabó Béla polgármester

Előadó: Szabó Béla polgármester: Van még egy napirendi pontunk. Törvényi 
kötelezettségünk megváltoztatnunk a Lenin köz elnevezést, valamint a Táncsics közök közül 
kettőt, mert azonos nevűek. A Lenin-közt mi már átneveztük egyszer a 90-es években 
Szatmár-közre, de ez nem lett átvezetve a földhivatalnál, most viszont át kell neveznünk. A 
két Táncsics-közt pedig, Szamos és Körte utcára változtatnánk meg. Ez lenne a javaslatom. 
Ezt egy ügyintézéssel el lehetne végezni. Ezen lehetne gondolkodni. Várom a javaslatokat. Ha
van hozzászólás, azt tegyék meg. 

Szakács Gyula: Én szeretnék hozzászólni, mivel én a Lenin-közben lakok, milyen 
költségekkel jár ez? 

Soltész Ferenc Dávid jegyző: Illetékmentes az eljárás, ez a Táncsics-közökre elméletileg nem 
vonatkozik, viszont volt róla szó, hogy az önkormányzat átvállalja ezeket a költségeket, de 
megpróbálunk valamilyen más megoldást keresni. 

Szabó Béla polgármester: Ha nincs más hozzászólás, én megköszönném a részvételt, 
mindenkinek jó egészséget kívánok, szeretnék mindenkit meghívni a holnap délután 
megrendezendő karácsonyi ünnepségre, valamint az ünnepség után egy kis forralt borral és 
diós-mákos kaláccsal szeretnénk megkínálni a jelenlévőket. Ha nem érne rá valaki eljönni, 
most kívánok a jelenlévőknek Békés Boldog Karácsonyt és Boldog Új Évet. Köszönöm. 

Több felvetés, hozzászólás nem volt. A polgármester megköszönte a részvételt és a nyilvános 
ülést bezárta.

K.m.f.

/: Szabó Béla :/                            /: Soltész Ferenc Dávid :/
 polgármester                                            jegyző
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